

[Text]

Adm Falls: Mr. Chairman, that decision has not been made yet.

Mr. Munro: It is too far down the road.

Adm Falls: Yes.

Mr. Munro: Do I understand you correctly that there will be money spent on an exploratory investigation to determine whether the ships should be designed on shore or off shore? Is that right?

Adm Falls: Mr. Chairman, it is a very complex thing and it is still before the Cabinet. I have no idea what their decisions will be and I would prefer not to get deeply involved in the various options that are before the government.

The Chairman: I do not think you will in any case at this time because the time of my honourable friend has expired. Maybe we could share the last 15 minutes between Dr. Foster and Mr. Crouse.

Mr. Foster: Thank you very much, Mr. Chairman.

Mr. Langlois: We have to go for a vote, Mr. Chairman.

The Chairman: No, the Whip will call us.

Mr. Foster: I am interested in the \$200,000 that is estimated for the Commonwealth Games in Edmonton next year. That is to be spent at the tail end of the 1977-78 fiscal year, is that right?

Mr. Nixon: It is primarily at the tail end, Mr. Chairman, but this is really the preparation; you cannot mount the games next year without having some preparations this year. So there is the \$200,000 plus three military man-years and one civilian man-year.

• 2055

Mr. Foster: That is to bring you up to March 31.

Mr. Nixon: That is right.

Mr. Foster: Can you give us some idea of what the expenditure will be in the next fiscal year?

Mr. Nixon: Mr. Chairman, it will be about \$1.8 million supplementary funds. This will be the same proposition as what we had with the Olympics; that is, the supplementary funds will cover those out-of-pocket costs that it will cost the department. There will be two military man-years and forty civilian man-years.

Mr. Foster: Two military and forty civilian?

Mr. Nixon: And forty civilian man-years, yes.

Mr. Foster: That is over and above what would be the regular expenses.

Mr. Nixon: That is right.

Mr. Foster: About how many military personnel will be allocated to the games during the really heavy periods—I suppose the month or two before, and during the period of the games?

Adm Falls: I think it is about 800.

[Translation]

Adm Falls: Monsieur le président, cette décision n'a pas encore été prise.

M. Munro: Il est encore beaucoup trop tôt.

Adm Falls: Oui.

M. Munro: Dois-je donc comprendre que nous consacrerons des crédits à une étude prospective pour déterminer si ces bâtiments devraient être conçus au Canada ou à l'étranger? Est-ce que je me trompe?

Adm Falls: Monsieur le président, c'est une question très complexe, et le Cabinet est encore en train de l'étudier. Je n'ai aucune idée de ce que sera sa décision, et je préférerais ne pas trop m'engager quant aux diverses options qui s'offrent au gouvernement.

Le président: N'importe comment, vous n'aurez pas à le faire, car le temps de parole de mon honorable ami est terminé. Nous pourrions peut-être répartir les quinze dernières minutes entre M. Foster et M. Crouse.

M. Foster: Je vous remercie infiniment, monsieur le président.

M. Langlois: Il nous faut aller voter, monsieur le président.

Le président: Non, le whip nous appellera.

M. Foster: Les \$200,000 prévus pour les Jeux du Commonwealth l'année prochaine à Edmonton m'intéressent. Cette somme doit être dépensée à la fin de l'année financière 1977-1978, n'est-ce pas?

M. Nixon: Oui, en grande partie, monsieur le président, mais il ne s'agit en réalité que des préparatifs; on ne peut monter les Jeux l'année prochaine sans faire quelques préparatifs cette année. Il y a donc ces \$200,000, plus trois années-hommes militaires et une année-homme civile.

M. Foster: C'est pour aller jusqu'au 31 mars.

M. Nixon: Parfaitement.

M. Foster: Pouvez-vous nous donner une idée des dépenses pour la prochaine année financière?

M. Nixon: Monsieur le président, il s'agira d'environ \$1.8 million en fonds supplémentaires. Cela se passera de la même manière que pour les Jeux olympiques, c'est-à-dire que ces fonds supplémentaires couvriront les déboursés du Ministère. Il y aura deux années-hommes militaires et 40 années-hommes civiles.

M. Foster: Deux militaires et 40 civiles?

M. Nixon: Oui, 40 années-hommes civiles.

M. Foster: Cela dépasse de loin les dépenses régulières.

M. Nixon: Parfaitement.

M. Foster: Quel sera le nombre de militaires prêtés pour les Jeux pendant les périodes les plus importants—je suppose les mois ou les deux mois précédents, et pendant les Jeux eux-mêmes?

Adm Falls: Environ 800, sauf erreur.